
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 16. november 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 165 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 165:  

”Ministeren bedes redegøre for, hvorfor markedsprisen på et medikament solgt på 

danske apoteker fra en budperiode til den næste i over 3.000 tilfælde siden 1998 er 

steget med over 50 pct. og ofte med mere end 100 pct. Ministeren bedes i forlæn-

gelse heraf redegøre for, hvorfor prisstigningen efterfølges af meget langsomme pris-

fald, hvor det kan tage mere end et år at få det ned på det normale prisniveau”. 

 

Svar: 

Jeg vil til brug for besvarelse af spørgsmålet indhente bidrag fra Lægemiddelstyrelsen 

og forventer at kunne besvare spørgsmålet endeligt primo januar 2018. 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Ellen Trane Nørby      /      Line Bork 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 

 

T +45 7226 9000 

F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  

W sum.dk  

 

 

Dato: 23-11-2017 

Enhed: MEDINT 

Sagsbeh.: DEPLINB 

Sagsnr.: 1708438 

Dok. nr.: 481138 

 

Sundheds- og Ældreudvalget 2017-18
SUU Alm.del foreløbigt svar på spørgsmål 165
Offentligt

mailto:sum@sum.dk
http://sum.dk/

